
Ögonlysning – Distichiasis 

 

Eftersom förekomsten av distichiasis tycks öka, och diagnosen är samma oavsett om hunden 

har många eller få strån, har Cockerklubbens Avelskommitté kontaktat SSVO (Svenska 

Sällskapet för Veterinär Oftalmologi) för att få ögonveterinärernas syn på diagnosen.  

Kanske borde diagnosen alltid graderas eller förtydligas? Det sker inte alltid i nuläget, även 

om ECVO (European College of Veterinary Ophthalmologists) vill att det ska anges om håret 

skadar ögat. 

   Kontentan av svaret blev att det finns fog för att säga att det är distichiasis i sig som skall 

avlas bort. För även om hunden X bara har strån som inte skadar ögat, så är det inte säkert 

att dess avkommor bara kommer att få ”snäll” distichiasis, utan det kan vara mer 

slumpmässigt hur det nedärvs. Felväxande ögonhår är alltså alltid en riskfaktor när det gäller 

ögonskador, och därför finns det inget behov av att gradera antal eller liknande. 

   Vår Avelspolicy för ögon, att inte para diagnos med diagnos, är alltså helt i linje med ovan.  

Och hundar som verkligen har problem bör inte användas i avel. 
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